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احــداث خط ریلی غرب کشــور طی ســال های اخیر 
دچار مشــکلات اعتباری بوده است و انتظار می رود دولت 
ســیزدهم با نگاهی ویژه و کلان این پروژه را به ایســتگاه 
پایانی برســاند.به گزارش مهر، خط ریلی کرمانشاه از سال 
۹۷ با اتصال شــهر کرمانشاه به خط ریلی ملایر، اراک و از 
آنجا به سایر نقاط کشــور آغاز شد. با اینکه پیوستن شهر 
کرمانشــاه به خط ریلی یک هدف کوتاه مدت به حســاب 
می آمد، اما در بلند مدت هدف از اجرای این پروژه، اتصال 
راه آهــن غرب کشــور از طریق مرز خســروی به عراق و 
دسترسی راحت تر تجار به بازار عراق و سوریه بود.احداث 
و راه انــدازی خط ریلی کرمانشــاه به خســروی می تواند 
یک مســیر اتصالی برای شــرق به غرب کشور و سپس به 
کشور عراق باشــد بنابراین علاوه بر یک مسیر ریلی برای 
نقل وانتقال مســافران و زائران عتبات عالیات و از ســوی 
دیگر حرم امام رضا )ع(، می تواند مســیری سهل الوصول تر 
برای مبادلات تجاری کشــور با کشــور عراق و از آنجا به 
سوریه، لبنان و کشورهای مدیترانه نیز قلمداد شود اما در 
دولت تدبیر و امید بــی توجهی هایی به اجرای این پروژه 
شده است تا مردم، تجار و بازرگانان همچنان در انتظار راه 
اندازی آن باشند.راه آهن غرب کشور با طول ۶۰۵ کیلومتر 
بزرگترین پروژه نیمه کاره غرب کشور است که از سال ۶۹ 
مطالعات آن آغاز شده و از نقطه آغازین ایستگاه سمنگان 
اراک شروع و پس از عبور ملایر و نهاوند در استان همدان 
به کنگاور، صحنه، کرمانشــاه در استان کرمانشاه می رسد، 
امــا خط نیمه تمــام آن پس از گذر از اســلام آبادغرب، 
گیلانغرب و قصر شــیرین در نهایت به مرز خســروی در 
مرز ایران به عراق می رســد؛ ادامه این خط ریلی در کشور 
عراق پس از عبور از خانقین به بغداد و موصل ختم شده و 
پس از آن در دیرالزور، رقه و حلب در کشــور سوریه ادامه 

خواهد یافت.
اجرای این پروژه در ابتدا به ۲ قسمت ملایر - کرمانشاه 
و ســپس کرمانشاه- خسروی تقسیم بندی شد، اما پس از 
افتتاح خط راه آهن ملایر به کرمانشــاه، فاز دوم این پروژه 
به ۲ فاز کرمانشــاه- اســلام آبادغرب و اسلام آبادغرب- 
خسروی تبدیل شــد اما کمبود اعتبارات و عدم تخصیص 
منابع مالی مشــکلات فراوانی ازجمله تأخیر در پیشــبرد 
پروژه به بار آورده است.روزهای پایانی دولت اول اصلاحات 
کلنگ پروژه راه آهن غرب کشــور بر زمین خورد و تا سال 
۸۴ پیشــرفت چندانی نداشــت تا دولت های نهم و دهم 
اجرای بزرگترین پروژه عمرانی غرب کشور را پیش ببرند؛ 
بــا وجود اینکه کارهای بزرگی در دولت های نهم و دهم بر 
زمین خورد اما افتتاح وعده داده شده راه آهن کرمانشاه در 
ســال ۹۲ به دولت یازدهم موکول شد؛ تغییر دولت پروژه 
مهــم راه آهن غرب را با رکود رو به رو کرد و هر روز قولی 
تازه برای افتتاح راه آهن کرمانشــاه داده می شد.قول های 
مسئولان در دولت یازدهم و دوازدهم یکی پس از دیگری 
از یاد می رفت و چیزی که ماندگار بود پروژه راه آهن غرب 
کشور بود که پیشرفت قطره چکانی آن نشان از عدم توجه 
به این پروژه بین المللی بود.بارها توسط نمایندگان استان 
کرمانشــاه بی توجهی دولت های وقت در سال های ۹۴ تا 
۹۷ به این پروژه تذکر داده شــد و حتی در یک بازه زمانی 

جایگزینــی خط ریلی دیگری به جــای این پروژه مطرح 
شــد.راه آهن غرب کشور در آخرین روز سال ۹۶ در حالی 
کــه وعده های پنج دولت قبل را ســوار بر واگن های خود 
کرده بود به ایســتگاه کرمانشاه رسید تا تکمیل پروژه راه 
آهن غرب کشــور یک قدم دیگر بــه اجرای کامل نزدیک 
شود.پس به حقیقت رسیدن رؤیای رسیدن قطار به استان 
کرمانشــاه، اجرای فاز دیگر پروژه راه آهن غرب در دستور 
کار قــرار گرفت که باز هم بی توجهی در اختصاص اعتبار 
لازم پیشــرفت پروژه را با کنــدی رو به رو کرد تا وعده ها 
یکی پس از دیگری فراموش شود و قطار امید در ایستگاه 

کرمانشاه متوقف بماند.
هوشنگ بازوند اســتاندار وقت کرمانشاه در مرداد ماه 
۱۳۹۹ بــا گلایه از عــدم اختصاص اعتبــارات لازم برای 
اجرای پروژه راه آهن خســروی با درخواســت از رئیس 
جمهور گفت: برای راه آهن کرمانشاه - خسروی اعتباراتی 
تصویب شده که درخواســت توجه ویژه رئیس جمهور را 
داریم.شــهریار حیدری نماینده مردم گیلانغرب، ســرپل 
ذهاب و قصرشــیرین در گفتگو بــا خبرنگار مهر با گلایه 
از عدم اختصاص اعتبارات تصویب شــده برای اجرای راه 
آهن کرمانشاه به خسروی در دولت دوازدهم، اظهار کرد: 
در دولت دوازدهم پروژه های راهبردی و پر اهمیتی مانند 
راه آهن کرمانشــاه به خســروی که مسیر اتصال ایران به 
کشورهای ســوریه و عراق است فاقد اعتبار ماند و به آنها 
توجهی نشــد.وی ادامه داد: احداث خط ریلی کرمانشــاه 
به خســروی یک مطالبه عمومی است که به خاص مردم 
این منطقه نیســت و علاوه بر تجار و بازرگانان که با این 
خط ریلی به بازارهای خارجی دسترســی آسان تری پیدا 
می کنند زوار عتبات عالیات و اماکن مقدسه سوریه نیز از 
آن بهره خواهند برد.نماینده مردم گیلانغرب، سرپل ذهاب 
و قصرشــیرین گفت: پروژه کرمانشاه-خســروی پروژه ای 
اســتراتژیک و در سطح کلان بســیار با اهمیت است اما 
متأسفانه در سال های اخیر مورد کم توجهی وزارت راه و 

شهرسازی قرار گرفته که با روی کار آمدن دولت سیزدهم 
انتظار می رود توجهی ویژه به این پروژه بین المللی شود.
وی افــزود: تذکر نمایندگان از تریبــون مجلس اعتبارات 
محدودی را در سال جاری برای این پروژه به ارمغان آورد 
که به هیچ عنوان کافی و به اندازه نیســت و اعتبارات این 

پروژه نیاز به یک نگاه ملی و کلان دارد.
کیوان کاشــفی رئیــس اتاق مشــترک بازرگانی ایران 
ســوریه سال گذشــته در گفتگویی با اشاره به اهمیت راه 
اندازی خط ریلی کرمانشــاه به خسروی، گفت: تداوم راه 
آهن کرمانشاه تا مرز خسروی در نهایت می تواند دسترسی 
مناسبی به بازارهای جهانی از طریق سوریه، لبنان و دریای 
مدیترانــه فراهم کند.وی افزود: مســیر بلندمدت در نظر 
گرفته شــده برای راه آهن کرمانشاه یکی از خطوط اصلی 
جاده تجاری ابریشم اســت که در صورت تحقق می تواند 
احیاگر این مسیر مهم باشد.رئیس اتاق مشترک بازرگانی 
ایران ســوریه با اشــاره به پیوســتن عراق به کنوانسیون 
بین المللی »تیر« و پذیرفتن موازین حمل و نقل و ترانزیت 
بین المللی از سوی این کشور، اتصال راه آهن کرمانشاه به 
عراق را برای بهبود حمل و نقل از ایران به کشورهای دیگر 
ضروری دانست و تاکید کرد: به نظر می رسد طرف عراقی 
نیز از این موضوع اســتقبال کند.پیگیری خبرنگار مهر در 
خصوص اعتبارات پروژه بین المللی راه آهن غرب در مسیر 
کرمانشاه به خسروی ادامه داشت و در سفر اخیر وزیر راه 
و شهرسازی مطالبه شد.رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی 
در این سفر در پاسخ به ســوال خبرنگار مهر در خصوص 
اختصاص اعتبارات برای تکمیل پروژه راه آهن کرمانشــاه 
به خســروی، اظهار کرد: راه آهن کرمانشاه به خسروی به 
واســطه اتصال به خط ریلی کشــورهای عراق و سوریه از 

اهمیت بالایی برخوردار است.
وی افــزود: از روزهــای اولیــه روی کار آمدن دولت 
ســیزدهم توجه ویژه ای به راه آهن کرمانشاه به خسروی 
داشــته ایم و سرعت بخشــیدن به اجرای آن را در دستور 

کار وزارتخانه قرار داده ایم.وزیر راه و شهرســازی با اشاره 
به میزان پیشــرفت پروژه راه آهن کرمانشاه به خسروی، 
تصریح کرد: با توجه به بودجه ای که در ســال های گذشته 
به ایــن پروژه تعلق گرفت بخشــی از کار پیش رفته ولی 
برای پیشــرفت با ســرعت بالاتر در بودجه ســال جدید 
اعتبارات خوبی برای این پروژه در نظر گرفته ایم.مســعود 
فرامزیان مجری پروژه راه آهن اســتان کرمانشاه در گفتگو 
با خبرنگار مهر اظهار کرد: پروژه های عمرانی و به خصوص 
پروژه راه آهن غرب کشور یک ابر پروژه بین المللی بوده که 
مهم ترین هدف آن وصل کردن شرق به غرب کشور است 
و با توجه به منابع محدود اختصاص یافته برای این پروژه، 
کار به ســختی پیش می رود.مجری پروژه راه آهن اســتان 
کرمانشــاه تصریح کرد: پروژه محور کرمانشاه به خسروی 
با طول ۲۶۳ کیلومتر در پنج قطعه تقســیم بندی شده و 
قطعات یک تا سه یعنی تا کیلومتر ۱۴۰ از کرمانشاه فعال 
بوده که بر این اســاس ۸۲ درصد زیرسازی آن انجام شده 
است.فرامرزیان بیان کرد: طی برنامه ریزی های انجام شده 
و در صورت تزریق منابع خط کرمانشاه به اسلام آباد تا سال 
۱۴۰۳ و در ادامه خط اسلام آباد-خسروی تا سال ۱۴۰۵ به 
پایان برسد ولی شــرط به پایان رسیدن خط اسلام آباد به 
خسروی پیش بردن همزمان کار با خط کرمانشاه- اسلام 
آباد اســت.وی گفت: هر کیلومتر خــط راه آهن ۵۰ تا ۶۰ 
میلیــارد هزینه نیــاز دارد که طبق برآوردهــا برای بهره 
برداری از خط ریلی تا اســلام آباد غرب نیاز به یک هزار و 
۸۰۰ میلیارد تومان دیگر است.فرامرزیان خاطر نشان کرد: 
برنامه های مشــترکی با عراق صــورت گرفته ولی از طرف 
این کشور هنوز جوابی گرفته نشده و از طریق وزرات امور 
خارجه در حال پیگیری هســتیم تا بتوانیم هماهنگی های 
مرزی را انجام و اقدامات مورد نیاز ۲ کشور را مورد ارزیابی 
قرار داده و مشــخص کنیم.وی ابراز کــرد: اتصال راه آهن 
جمهوری اســلامی به دریای مدیترانه از اهداف بلند مدت 
و یک ارتباط ریلی مهم بین ایران و عراق بوده که مســیر 
راه آهن کرمانشاه-خســروی حلقــه ای از ترانزیتی منطقه 
اســت و باعث تســهیل در راه های ارتباطی کربلا، نجف، 
ســوریه و دیگر اماکن زیارتی می شود.به گزارش خبرنگار 
مهر، پروژه خط ریلی مرز خســروی که یــک پروژه بین 
المللی در عرصه گردشــگری زیارتی و تجارت و بازرگانی 
به حساب می آید در انتظار این است که در دولت سیزدهم 
از زیر نگاه بی توجهی مســئولان خارج شــده و با نگاهی 
ویــژه جانی دوبــاره بگیرد تا بار دیگر قطــار امید به ریل 
زندگی مردم این منطقه بازگردد.آنچه که در مشــاهدات 
و بررســی های خبرنگار مهر برای این گزارش به چشــم 
می خورد بی توجهی اســت که از ســال ۸۰ به این پروژه 
که قرار بود چهارســاله اجرایی شود است، پروژه ای که با 
گذشــت بیش از ۲۰ سال هنوز به سرانجام نهایی نرسیده 
و مرزنشینانی که همچنان در انتظار شنیدن صدای صوت 
قطار هســتند.گفتنی اســت، تأخیر در اجــرای پروژه راه 
آهن غرب کشــور و ادامه آن تا مرز بین المللی خسروی، 
سبب شد در ســفر سال ۹۰ مقام معظم رهبری به استان 
کرمانشاه این پروژه مورد تاکید ایشان باشد و در مصوبات 

سفر توجه به آن، اشاره شده باشد.

رئیس شورای شهر ایرانشهر گفت: هنوز تصمیمی قطعی 
برای شــهردار ایرانشهر گرفته نشــده و فعلا با سرپرست 
اداره می شــود که باید هرچه زودتر تعیین تکلیف شــود 
تا بتوانیم برای مشــکلات شهرداری برنامه ریزی جامع و 

کاملی انجام دهیم.
عبدالحــق کلکلــی در گفت و گو با خبرنــگار ایلنا در 
این باره اظهار داشت: یکی از مشکلات اساسی شهرداری 
ایرانشــهر در بخــش کارگری اســت و در بخش عمرانی 
شــهرداری این شهرستان هیچگونه اتفاق چشمگیری آن 
طور که انتظارات مردم  را برآورد کند اتفاق نیفتاده است. 
وی با بیان اینکه زیر ســاخت های شهری این شهرستان 

از ســال ۱۳۳۰ تاســیس تا کنون  هیچ تغییری نکرده ، 
افزود : ۷۰ ســال از عمر شهرداری  می گذرد اما متاسفانه 
بافت  شــهری  آن هنوز  هیچ گونه تغییری نکرده اســت.

رئیس شــورای شهر ایرانشهر ادامه داد: بسیاری از معابر و 
تمامی شــهرک های جدیدی که در سال های اخیر احداث 
شده اند،آســفالت نیستند در اینجا امکانات اولیه ای که هر 
شهرداری برای  شهرش تخصیص می دهد خبری نیست. 
بخــش زیادی از بدهکاری شــهرداری مربــوط به بخش 
عمرانی آن اســت.کلکلی عنوان کرد: بخشی از بدهکاری 
این شهرداری نیز به تامین اجتماعی باز می گردد که ۳۵ 
میلیارد تومان است و از سال ۹۶ به بعد بخش هایی از آن 

پرداخت شــده و بخش هایی نیز هنوز مانده اســت. برای 
پرداخت باقیمانده بدهی شهرداری به تأمین اجتماعی هم 
قرار اســت با زمین های شــهرداری  تهاتر  شود که هنوز 

خبری نیست.
وی اضافه کرد: کارگران این شهرداری ۱۳ - ۱۴ سال 
اســت  عیدی دریافت نکرده و برخی از اعضای شــورای 
شــهر مطالبات این کارگران را متاسفانه پی گیری نکرده 
اند. برخی از شهرداران اینجا  هم خیلی دوست ندارند به 
جــز حقوق؛ مزایای دیگر کارگران از جمله عیدی، پاداش 
، اضافه کاری و ....  کارگران  را بپردازند.کلکلی بیان کرد: 
شرایط کارگران شــهرداری اینجا اصلا مناسب و رضایت 

بخش نیســت.  ما دنبال تغییر و تحول هستیم که بتوانیم 
تغییرات خوب و مثبتی در شــهرمان رخ دهد. البته با این 
وضعیت فعلی که وجود دارد بعید می دانم شرایط را بتوان 
به راحتی تغییر داد. در ۶ ماه گذشته افراد جدیدی که در 
راس کار قرار گرفته انــد هیچ حرکت مثبتی انجام نداده 
اند. تعدادی از کارگران شــهرداری این شهرستان نیز در 
تماس با ایلنا از اینکه شوراهای گذشته فقط به فکر منافع 
شخصی شــان بودند، گلایه مندبوده و به این خبرگزاری 
گفتند: مشکلات ما یکی دوتا نیست . مهم ترین آن  پرداخت 
 نکردن عیدی و مزایای ماست که  هرگز  به حساب ما واریز

 نشده است.

رئیــس اداره حفاظــت محیــط زیســت 
شهرستان ملارد با اشاره به چالش های زیست 
محیطی شهرستان گفت: مهمترین چالش این 
شهرســتان، تصفیه خانه شــهر کرج و شهرک 
صنعتــی اشــتهارد اســت.مهناز مدیریان در 
گفت و گو با ایســنا درباره چالش های زیست 
محیطی شهرســتان ملارد خاطر نشــان کرد: 
شهرســتان ملارد غربی ترین شــهر اســتان 
تهــران و در همســایگی اســتان های البرز و 
مرکزی قرار دارد. یکی از مهمترین چالش های 
شهرستان آلودگی رودخانه شور به دلیل ورود 
فاضلاب از تصفیه خانه کرج و شهرک صنعتی 
اشــتهارد اســت. دومین چالش اساسی مرکز 
دفن اخترآباد اســت که بــه عنوان مرکز دفن 
زباله غرب تهران شــناخته می شود و در این 
منطقه پسماندهای شهرهای شهریار، قدس و 
ملارد جمع آوری می شود.وی اضافه کرد:طی 
۲۰ ســالی که از فعالیت این مرکز می گذرد، 
زیرساخت مناســبی برای آن وجود نداشته و 
زباله در آن تلنبار شده است. این موضوع باعث 

شــده تا این مرکز به عنوان یکی از کانون های 
آلاینده غرب تهران شناخته شود. رئیس اداره 
حفاظت محیط زیســت شهرســتان ملارد با 
بیان اینکه حل مشــکل ایــن مرکز به صورت 
گام بــه گام در حال انجام اســت، گفت: این 
مراحل شامل حل مشکل شیرابه، آتش گرفتن 
زباله های قدیمی و خروج گاز متان می شــود. 
برای حل این مشکلات روش هایی وجود دارد 
که مدیریت پسماند صفادشت و ملارد ملزم به 

اجرای آن است.  
وی ادامــه داد: یکی دیگــر از چالش های 
زیســت محیطی اســتان تصفیه خانه شهری 
صفادشت و شــهرک صنعتی صفادشت است 
کــه به عنوان یکی از بزرگترین شــهرک های 
صنعتی غیردولتی تهران شــناخته می شود و 
تولیــدات فلزی، قطعات خــودرو، محصولات 
ســلولزی، نســاجی، غذایی و ... را در خود جا 

داده است. ۴۰۰ واحد صنعتی در این شهرک 
فعالیــت می کنند که بارگــذاری صنعتی این 
واحدها باید بر اســاس توان زیســت محیطی 
شــهر به خصوص توان آب شهرســتان باشد. 
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان 
ملارد با بیان اینکه برای ایجاد شهرک صنعتی 
باید منابع آبی و توان اکولوژیک درنظر گرفته 
شــود، تاکید کرد: حتی اگــر صنعت مربوطه 
آب بر نباشــد از مصرف آب جمعیت ســاکن 
منطقه نباید چشم پوشــی شود. این موضوع 
با توجه به تنش آبی دشــت شهریار و تهران 
و برداشــت بی رویه آب های زیرزمینی بسیار 
مهم است. مدیریان افزود: هر شهرک صنعتی 
باید با ایجاد تصفیه خانه صنعتی شروع به کار 
کنــد. ما بــرای جمعیت صد نفــری نیز الزام 
ایجاد تصفیه خانه بهداشتی و صنعتی را درنظر 
گرفتیــم. واحدها تا زمانی کــه تصفیه خانه را 

ایجــاد نکنند پروانه نمی گیرنــد. با اینکه این 
کار بــه صورت جداگانه معقول نیســت اما به 
علت نبود تصفیه خانه شهرک ناگزیر به انجام 
آن هســتیم. وی با اشاره به استفاده از پسآب 
صنعتــی در چرخه آب گفت: مــا با توجه به 
استانداردهای زیست.محیطی تصمیم گرفتیم 
تا پسآب صنعتی را در بازچرخانی آب استفاده 
کنیم. صفادشــت هم نیاز به شبکه فاضلاب و 
تصفیه خانه دارد که این دو مهم محقق نشده 

است.  
مدیریــان اضافه کرد: اوضــاع مراکز موقت 
زباله نیز در حال بهتر شــدن است و در شهر 
صفادشــت از قلعه حســین آباد بــه منطقه 
دیگــری منتقل و ملارد از این نظر بهســازی 
شده است. مرکز پسماند عفونی در شهر ملارد 
که پسماند شهرهای قدس، ملارد و شهریار را 
در خود جای داده نیز تحت نظارت اســت و با 

اینکه محل آن کمی نامناسب است اما حداقل 
پســماند عفونی را به تبدیل به پسماند عادی 
می کند.رئیــس اداره حفاظت محیط زیســت 
شهرســتان ملارد در ادامه گفت: پسماندهای 
عمرانی و نخاله های ساختمانی نیز باعث بروز 
مشــکلاتی شــده اند که علت آن مهاجرت به 
شهرهای حاشیه ای، ویلاسازی، تغییر کاربری 
و تخریب اراضی است. این موضوع با توجه به 
وجود دو گود در شهرستان باید مدیریت شود. 
سازمان مدیریت پسماند شهرستان، شهرداری 
ملارد و صفادشت نیز ملزم به پیگیری موضوع 
پسماندهای عمرانی شده اند. مدیریان در پایان 
اشاره به مشــکل فاضلاب در غرب شهرستان 
مــلارد اظهارکــرد: تصفیه خانه شــهری در 
غرب شهرســتان وجود ندارد و متاســفانه در 
سرآسیاب و مارلیک مشکلاتی داریم که باعث 
اختلاط آب سطحی می شود. شهرداری ملارد 
موظف به کنترل آب های ســطحی اســت و 
شرکت فاضلاب نیز ملزم شده است تا ساخت 

شبکه جمع آوری فاضلاب را به اتمام برساند.

عضو شورای کلانشهر اهواز گفت: سازمان 
آب و فاضلاب اهواز اعلام کرده که سیســتم 
تحت الارضی فاضلاب این شهرســتان که ۲ 
هزارو ســیصد کیلومتر اســت که ،یک هزار 
کیلومتر آن فرســوده و نیاز بــه تعمیر دارد.
ســید محسن موســوی زاده در گفت و گو با 
خبرنگار ایلنا در این باره، اظهار داشت: یکی 
از مشکلاتی که در مناطق غرب جاده اهواز-
خرمشهر وجود دارد این است که بیشتر این 
مناطق فاقد سیســتم فاضلاب تحت الارضی 
هســتند و دارای جوی های روباز هستند.وی 
افزود: مناطقی از جمله ملاشــیه، گلدشــت، 
سادات، مندلی، گلبهار، ســیاحی و عندو به 
شبکه آب و فاضلاب وصل نیستند و این هم 
مشکلی است که بر استان و شهرستان اهواز  
وارد اســت که می طلبد مسئولان امر به این  
مشــکل ورود کنند و این مناطق را به شبکه 
آب و فاضلاب شهری وصل کنند.عضو شورای 
کلانشــهر اهواز ادامه داد: در شهرداری اهواز 
یــک قرار داد ۵۰۰ میلیارد تومانی با قرار گاه 

خاتــم الانبیا منعقد کرده ایــم که در مناطق 
غــرب این شهرســتان یک ســری اقدامات 
عمرانــی از جمله آســفالت و جــدول کاری 
شــکل بگیرد که البته باید بگویم رفع مشکل 
فاضلاب این مناطق در حیطه کاری ما نیست 
که بخواهیم انجام بدهیم و ســازمان آبفا باید 
دست به کار شود.موســوی زاده اضافه کرد: 
واقعیت  تلخی که وجود دارد این اســت که 
سیستم فاضلاب شهر اهواز متاسفانه فرسوده 
و قدیمی اســت و به جریانی تبدیل  شده که 
در ســطح کشور همه دارند در موردش بحث 

می کنند. 
حتی رهبــری ورود کــرد و بودجه مهم 
و خوبــی را برای رفع این مشــکل تخصیص 
دادند.عضــو کلانشــهر اهواز تصریــح کرد: 
ســازمان آب و فاضلاب  اهواز اعلام کرده که 
سیســتم تحت الارضی این شهرستان که ۲ 
هزار و سیصد کیلومتر اســت، هزار کیلومتر 
آن فرســوده و نیاز به تعمیر دارد. شهرداری 
هم به صورت گسترده برای شان مجوز صادر 

کرده و دارند در این مناطق حفاری و اصلاح 
شــبکه می کنند که البته این اصلاح شــبکه 
در داخل شــهر دارد انجام می شود و مناطق 
حاشیه شهر  که اصلا سیستم فاضلاب ندارند 
و به صورت روباز اســت کــه در خارج از این 
مناطق  و در یک فضای بازی تجمیع می شود.
وی گفت: هم اکنون شــهرداری دارد طرحی 
را اجــرا می کند که کانالــی را احداث کند و 
ایــن آب تجمیع شــده را از حالــت دریاچه 
ای خــارج کرده و از طریق کانال به ســمت 
هورالعظیــم هدایت کند. البتــه این کار نیز 
زمانبر و به شــکل مقطعی مشــکل فاضلاب 
این مناطــق را برطرف می کنــد. کانالی که 
دارند احداث می کنند پشت کوی گلدشت و 
سادات است چرا که بیشترین سرریز فاضلاب 
در این مناطق است.موســوی افزود: نه تنها 
منطقــه غرب اهواز بلکه شهرســتان کارونی 
که  ۹ ســال پیش از این شهرستان  جدا شد 
نیز بیشتر شــبکه فاضلاب آن روباز است که 
ناگفته نماند این مشکل اکثر مناطق محروم 

اهــواز را در بر می گیرد و هنوز جوی های آب 
و فاضلاب شان به شکل روباز تخلیه می شود.

عضو شــواری کلانشــهر اهواز عنوان کرد: با 
تغییر مسئولان اســتان و شهرستان اهواز از 
جمله اســتاندار، فرماندار ، مجموعه شــورا و 
شــهردار حتما سیستم فاضلاب شهری اهواز 
اصلاح خواهد شــد اما خود سازمان آبفا باید 
بیشتر دغدغه رفع این مشکل را داشته باشد.
موســوی زاده ادامه داد: همانطور که قبلا هم 

اعلام کردم مناطقی از جمله ملاشــیه، کوی 
گلبهار، گلدشت، ســادات،  مندلی، سیاحی، 
سلیم آباد و عندو اغلب به سیستم شبکه آب 
و فاضلاب وصل نیســتند و دارای جوی های 
روبازنــد که هم اکنــون اداره آبفا در خیابان 
اصلــی مندلی و بخشــی از ســادات آغاز به 
حفاری کرده که شــبکه فاضلاب شان را به 
سیســتم فاضلاب شهری وصل کند که زمان 

زیادی می برد تا این کار تمام شود.
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گروه شهرستانها – مژگان اشــتری: معاون بهره برداری شرکت آب و 
فاضــلاب اصفهان با پیش بینی افزایــش ۳۵ درصدی مصرف آب در روزهای 
پایانی سال، گفت: ذخیره آب موجود سد زاینده رود تنها کفاف تأمین سه ماه 
آب شــرب اصفهان را می دهد.ناصر اکبری درباره وضعیت تأمین آب شــرب 
اصفهان در ماه پایانی ســال، با توجه به ذخیره موجود ســد زاینده رود، اظهار 
کــرد: با توجه به ذخیره ۱۲۴ میلیون مترمکعبی ســد زاینده رود، این میزان 
تقریباً کفاف حدود ســه ماه آب شرب اصفهان اســت.وی با بیان اینکه بنابر 
اعلام شــرکت آب منطقه ای اگرچه میزان بارش ها نســبت به ســال گذشته 
بهتر بوده، اما نســبت به متوسط بلندمدت حدود ۱۵ درصد کمتر بود، تأکید 
کرد: مدیریت مصرف اولویت شــرب شهروندان و مدیریت توزیع اولویت اصلی 

شرکت آب و فاضلاب است تا از این شرایط سخت عبور کنیم.
معاون بهره برداری شــرکت آب و فاضلاب اصفهان با اشــاره به واقع شدن 
اصفهان در منطقه خشــک و گرم کشور و غرب آسیا، گفت: در شرایط فعلی 
مدیریــت مصرف و صرفه جویی بهینه آب در دســتور کار قرار دارد تا بتوانیم 
آب شــرب مورد نیاز مردم را تأمین کنیم.وی با اشــاره به نگرانی برای تأمین 
آب شــرب اصفهانی ها تا پایان سال و بهار ســال آینده، تصریح کرد: ذخیره 
آب موجود در ســد زاینده رود برای تأمین ســه ماه آب شرب اصفهان است، 
اما براســاس پیش بینی ها و مطابــق اعلام متولیان شــرکت آب منطقه ای و 
هواشناســی با این وضعیت جدید سد زاینده رود شــرایط خوبی نیست، مگر 
اینکه بارندگی های پیش رو و برف موجود سرشاخه های زاینده رود آوردی برای 

سد زاینده رود داشته باشد.
اکبری افــزود: باوجود کاهش بارش ها در حوضه زاینــده رود و با توجه به 
تحویل حقابه کشــاورزان شرق اصفهان در نوبت اول، شرایط بسیار سختی را 
برای تأمین آب شــرب اصفهانی ها پیش رو داریم.وی درباره گلایه شهروندان 
نســبت به کاهش فشــار آب آنها در روزهای باقی مانده سال، گفت: قطعاً از 
نیمه اسفندماه به بعد و به ویژه در سه روز پایانی سال با بیشترین مصرف آب 
مواجه هستیم و شبکه توزیع، به دلیل خانه تکانی همزمان، کشش تأمین آب 
موردنیاز مشترکین را ندارد.معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب اصفهان 
تصریح کرد: به طورقطع در چند روز پایانی ســال حجم شــبکه و مخازن آب 
شــرکت آب فاضلاب جوابگوی نیاز آبی مردم در شرایط پیک را ندارد، اما اگر 
مردم با برنامه ریزی از امروز هفتم تا ۲۹ اســفندماه خانه تکانی کنند کمتر با 
مشــکل افت فشار آب مواجه خواهند شد.وی با اشاره به اینکه در زمان پیک 
تابســتان مصرف آب شرب ۳۵ درصد افزایش می یابد، گفت: در شرایط نرمال 
سامانه اول آبرســانی اصفهان بزرگ ظرفیت و توان آبدهی ۱۲ مترمکعب در 
ثانیه را دارد اما در شــرایط پیک تابستان مصرف مشترکین، ۱۶ مترمکعب در 
ثانیه و در هفته پایانی ســال در پیک لحظه ای نیــاز مردم ۱۶ مترمکعب در 
ثانیه است، اما منابع موجود ظرفیت تأمین این نیاز مشترکین را ندارد.اکبری 
با بیان اینکه ســامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ هنوز وارد مدار نشده است، 
گفت: در خوش بینانه ترین حالت انتظار داریم که سامانه دوم آبرسانی اصفهان 
بزرگ در فصل پیک ســال ۱۴۰۱ توسط شرکت آب منطقه ای به بهره برداری 
برســد، اما به طورقطع در پیک شب عید امسال بعید است این سامانه افتتاح 
شــود.وی افزود: از هفته جاری، برای تأمین آب شــرب مردم اصفهان به مرور 
چاه ها وارد مدار خواهند شد، بنابراین مردم مدیریت مصرف بهینه آب به مردم 
توصیه می شــود.معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب اصفهان با تأکید بر 
اینکه چاه های فلمن اکنون خشک است، گفت: با توجه به کاهش آبرفت دشت 
اصفهان- نجف آباد و به خشــکی زاینده رود به ویژه طی ده ســال اخیر، سطح 
ایستایی چاه های فلمن وضعیت نابسامانی دارد.وی تصریح کرد: بازگشایی ۱۰ 

روزه رودخانه زاینده رود، موجب آبگیری چاه های فلمن نشده است.

رئیسشورایشهراصفهانخبرداد
۵00میلیاردتومانبرایخرید
ونوسازیناوگاناتوبوسرانی

گروه شهرســتانها – عصمت صادقیان: رئیس شــورای اسلامی شهر 
اصفهان بیان داشــت: در بودجه ســال آینده ۵۰۰ میلیارد تومان برای خرید 
اتوبوس و نوســازی ناوگان اتوبوسرانی تعیین شــده است .محمد نورصالحی 
با اشــاره به توجه ویژه به طرح حلقه چهارم حفاظتی شــهر در بودجه ســال 
۱۴۰۱، گفت: مقرر شده تا حدود ۸۶۰ میلیارد تومان برای ادامه و توسعه این 
طرح از دو سمت شمال شــرق و جنوب غرب اختصاص یابد.وی در خصوص 
بودجه ســال ۱۴۰۱، اظهار کرد: در تلاش هســتیم تا درآمدهای شهرداری 
شفاف و قابل رصد باشد، بودجه عمرانی سال آینده ۷۴ درصد و بودجه جاری 
۲۶ درصد از میزان کل بودجه اســت که نشــان از توجه بیشــتر به اقدامات 
عمرانی دارد.نور صالحی  ادامه داد: توجه به مناطق کم برخوردار در طرح های 
محله محور در بودجه ســال آینــده مورد توجه قرار گرفته اســت، البته میز 
محلات قبل از تنظیم بودجه نیز از ســوی شورای اسلامی شهر راه اندازی شده 
بود.رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اهمیت پرداختن به توسعه 
گردشــگری، اضافه کرد: شــهرداری در حال آماده شــدن برای نوروز ۱۴۰۱ 
 اســت و امیدواریم با کاهش شــیوع کرونا ویروس شاهد ســفر هم وطنان به 

اصفهان باشیم.
وی توســعه خطوط قطار شــهری را از مهمترین طرح های ســال آینده 
شهرداری دانست و افزود: علاوه بر مترو، حلقه چهارم حفاظتی شهر نیز مورد 
توجه است که مقرر شده تا حدود ۸۶۰ میلیارد تومان برای ادامه و توسعه این 
طرح از دو سمت شمال شرق و جنوب غرب اختصاص یابد، امیدواریم تا یکی 
دو ســال آینده قســمتی از این طرح را افتتاح کنیم، بهره برداری از این طرح 
بار زیادی از ترافیک حلقه ســوم شهر را کاهش می دهد.نورصالحی با اشاره به 
تعیین ۵۰۰ میلیارد تومان برای خرید اتوبوس و نوســازی ناوگان اتوبوسرانی، 
گفت: در سال ۱۴۰۱ روند بهسازی ناوگان که طی دو سال اخیر به علت کرونا 
به تعویق افتاده بود، پیگیری و دنبال می شــود تا معضلات موجود رفع شود.
وی بــا بیان این که ۴۰ درصد از بودجه ۱۴۰۱ به حوزه حمل ونقل اختصاص 
دارد، افزود: آلودگی هوا ناشــی از ترافیک و صنایع آلاینده اســت و در تلاش 
هســتیم تا با گسترش حمل ونقل عمومی و فرهنگ سازی در زمینه استفاده از 
نــاوگان حمل ونقل عمومی باعث کاهش تأثیر ترافیک بر آلودگی هوا شــویم.
رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان با اشــاره به توسعه سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در اجرای طرح های زیرساختی شهر، خاطرنشان کرد: سرمایه گذاران 
می تواننــد در انواع طرح ها همکاری کنند؛ اجرای طرح های پربازده و درآمدزا 
در ایســتگاه های خط دو مترو از جمله فرصت هایی اســت که سرمایه گذاران 
می توانند به آن ورود کنند.وی تصریح کرد: پهنه های فضای سبز نیز از جمله 
مواردی اســت که برای ســال آینده بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان بودجه برای 
آن در نظر گرفته شــده اســت و امیدواریم توســعه این فضاها سال آینده با 
سرعت بیشــتری پیش برود.نورصالحی در ارتباط با هم افزایی مدیریت کلان 
اســتان و شورای اسلامی شــهر در حوزه میراث فرهنگی، گفت: در سال های 
گذشــته با همکاری بخش خصوصی، شهرداری و شورای اسلامی شهر و دیگر 
دســتگاه ها در حوزه گردشگری سلامت ظرفیت مناسبی ایجاد شده است، در 
صدد هســتیم تا از سرمایه گذاران این حوزه حمایت کنیم و از شهروندان نیز 

می خواهیم که از خدمات ارائه شده در این حوزه استفاده کنند.

طاعون۲1۵راسکلوبزراازپایدرآورد
رئیس اداره نظارت بر حیات وحش محیط زیست مازندران گفت: ۲۱۵ راس 
کل و بز وحشی به دلیل ابتلا به طاعون نشخوارکنندگان در مازندران تاکنون 
تلف شــده اند.ربیعی گفت: ۹۰ درصد تلفات ناشی از طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک مربوط به حیات وحش شهرســتان کلاردشت و مناطق حصارچال و 
ونداربن است.به گفته او احتمال افزایش تلفات کل و بز وحشی وجود دارد که 
با ذوب شــدن برف ها، شرایط برای صعود محیط بانان به زیستگاه های حیات 
وحش غرب استان، جمع آوری و دفن بهداشتی لاشه ها فراهم می شود.طاعون 
نشــخوارکنندگان نخســتین بار ۱۷ مهر ماه امســال در منطقه شکار ممنوع 
طالقان استان البرز که هم مرز با مازندران است مشاهده شده بود و با توجه به 
راه های سریع انتقال این ویروس کل و بز های منطقه دلیر در چالوس را درگیر 
کرد.محیط زیســت پس از کشف لاشه ۷ راس کل و بز وحشی در این منطقه 
بلافاصله با بهره گیری از ظرفیت جوامع محلی برنامه های پایش، جمع آوری 
و دفن بهداشــتی لاشه ها را آغاز کرد که این پایش ها همچنان در غرب استان 
ادامه دارد.ویروس طاعون نشخوار کنندگان به شکل قطره های ریز عفونی در 
هنگام عطســه یا هر گونه ترشح دیگر منطقه را آلوده می کند و تردد دام های 
سالم در آبشخورها، آخور ها و بستر هایی که دام آلوده در آن تردد داشت سبب 

آلوده شده دام های زنده می شود.

اخبار کوتاه


